
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 42 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2013 – Nr. 11. 

 

VRAGEN van de PvdA van de heer W. Moes en mevrouw C.E. Bloemhoff 

betreffende politiecapaciteit, wijkagenten en politiebureaus in Noord-Nederland. 

(Binnengekomen: 8 februari 2013) 

 

Afgelopen vrijdag 25 januari 2013, maakten diverse media melding van uitspraken 

van de heer Oscar Dros (politiechef Noord-Nederland) over wijkagenten en 

politiebureaus. 

 

Kern van de berichtgeving is dat de politie-eenheid Noord-Nederland, bestaand uit de 

voormalige politiekorpsen Groningen, Friesland en Drenthe, zich weliswaar mag 

verheugen op de komst van 80 nieuwe medewerkers, maar dat de provincie 

Groningen het tegelijkertijd met 40 wijkagenten minder moet doen. Ook wordt het 

aantal politiebureaus onder de loep genomen.  

 

Vraag 1 

Klopt de berichtgeving over de uitbreiding van de politiecapaciteit in het Noorden? 

Zijn er in dit verband nog andere relevant ontwikkelingen? Zo ja, welke? 

 

Vraag 2 

Wat betekent de ontwikkeling van de groei in de politiecapaciteit in Noord-Nederland 

specifiek van de gemeente Groningen? 

 

Voor zover wij na hebben kunnen gaan zijn in onze stad ongeveer 60 wijkagenten 

actief, waarvan een aantal ingezet wordt voor gebiedsgebonden politiezorg en een 

aantal voor taakgebonden politiezorg, zoals jeugd, evenementen, voetbal, horeca, 

studenten en minderheden. 

 

In de berichtgeving wordt melding gemaakt van het feit dat volgens de landelijke 

norm van één wijkagent op 5000 inwoners, een verschuiving zou plaatsvinden van 40 

wijkagenten van de provincie Groningen naar de provincie Friesland.  

 

De PvdA-fractie is van mening dat de speerpunten uit het landelijke, regionale en 

gemeentelijke veiligheidsbeleid en de daaruit voortvloeiende behoefte aan 

operationele capaciteit meer leidend zouden moeten voor de verdeling en inzet van 

politieagenten dan getalsmatige landelijke normen.  

 

Daarnaast is onze fractie van oordeel dat voor leefbare en veilige wijken een 

belangrijke rol is weggelegd voor agenten die de wijk, de mensen en de problemen ter 

plekke kennen. Wijkagenten zijn makkelijk te benaderen, omdat ze zichtbaar 

aanwezig zijn en iedereen ze kent. Hierdoor kunnen ze, mede door de contacten die ze 
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hebben met bijvoorbeeld woningbouwcorporaties en zorginstanties, vaak vroegtijdig 

inspelen op situaties en onnodige escalatie voorkomen. 

 

Vraag 3 

Welke opvattingen heeft de burgemeester over het belang van wijkagenten in relatie 

tot gebieds- en taakgebonden politiezorg en het vraagstuk van de capaciteitsverdeling 

en hoe verhoudt deze visie zich tot de landelijke norm van één wijkagent op 5000 

inwoners? 

 

Vraag 4 

Wat betekenen de ontwikkelingen in Noord-Nederland concreet voor de gemeente 

Groningen waar het gaat om taak- en gebiedsgebonden politiezorg, het aantal 

wijkagenten en de invulling van hun rollen en taken? 

 

In de berichtgeving is ook sprake van het onder de loep nemen van het aantal 

politiebureaus. 

 

De PvdA-fractie gaat ervan uit dat hiermee gedoeld wordt op het sluiten van 

bijvoorbeeld wijkbureaus, waardoor de nabijheid van politiezorg mogelijk 

verslechterd wordt. 

 

Vraag 5 

Welke ideeën/plannen bestaan er over het aantal politiebureaus in de gemeente 

Groningen en de verdeling over de stad?  Welk effect zal dit hebben op bereikbare 

politiezorg in de wijken? 

 

Bovenstaande ontwikkelingen hebben elk een afzonderlijk effect. Die kunnen elkaar 

echter verzwakken of versterken. Daarover de volgende vragen. 

 

Vraag 6 

Wat betekent de cumulatie van ontwikkelingen in algemene zin voor de leefbaarheid 

en de openbare orde en veiligheidssituatie in de gemeente Groningen? 

 

Vraag 7 

Wat gaan de inwoners van Groningen op de korte, middellange en langere termijn 

merken van deze ontwikkelingen?  

 

De burgemeester van Groningen is thans regioburgemeester binnen de regionale 

eenheid Noord-Nederland van de Nationale Politie omdat hij burgemeester is van de 

grootste gemeente in de regio. Als regioburgemeester heeft hij de regie op het 

opstellen van het Regionale Beleidsplan Noord-Nederland. Bij tegengestelde 

belangen, capaciteitsdiscussies tussen burgemeesters onderling of tussen 

burgemeester(s) en de (hoofd)officier van justitie heeft hij een bemiddelende rol en 

hakt hij knopen door. In deze constellatie kan zich de situatie voordoen dat de 

burgemeester van Groningen en de regioburgemeester conflicterende belangen 

dienen, die zich concentreren in één persoon. 

 

Vraag 8 

Hoe beoordeelt de burgemeester deze concrete situatie, waar conflicterende belangen 

tussen de stad en rest van de politieregio Noord-Nederland kunnen spelen? Is dar in 
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deze situatie het gevalt en verwacht hij nog met zichzelf te moeten bemiddelen? 

Waarom wel/niet? 

 

Vraag 9 

Welke afspraken zijn er in regionaal verband gemaakt om belangenconflicten te 

voorkomen en/of op te lossen die zich kunnen voordoen bij de “dubbele pet” van de 

regioburgemeester nu en/of in de toekomst? 

 


